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Protokół Nr XL 

 

z obrad XL sesji  Rady Gminy Pabianice z dnia 29 maja  2017 r. 

 
 
Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 14:15     w Urzędzie Gminy w Pabianicach.  
 
Na ustawowy stan składu Rady Gminy 15 radnych, w sesji udział brało  14  radnych.  Skład 
Rady pomniejszony został o radną C. Rychłowską, której zgon nastąpił dnia 16.03.2017 r. 
Wybory uzupełniające zarządzone zostały przez Wojewodę Łódzkiego na dzień 25 czerwca 
2017 r.   Lista  obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu. Ponadto w sesji uczestniczyli 
sołtysi obecni zgodnie z załączoną listą obecności stanowiącą zał. nr 2 do protokołu,  Wójt 
Gminy H. Gajda, Skarbnik Gminy M. Nowicka, radca prawny A. Jankowski, W-ce 
Przewodniczący Rady Powiatu Pabianickiego W. Flajszer, przedstawiciele  Stowarzyszeń 
Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Pabianice.   
 
 
Ad. pkt 1. 
 
Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pabianice M. Muszczak, który powitał 
przybyłych i stwierdził prawomocność obrad.  
 
 
 
Ad. pkt 2. 
 
 
Radni nie zgłaszali uwag do protokołu   z  XXXVIII i XXXIX  sesji Rady Gminy Pabianice. 
Protokół został przyjęty w głosowaniu 10 głosami za, 2 radnych nie brało udziału w 
głosowaniu, 2 radnych nieobecnym w tym punkcie porządku obrad.   
 
 
Ad. pkt 3.  
 
 

Do przedłożonego porządku obrad Wójt Gminy wnioskował o wprowadzenie projektów 
uchwał, które były przedkładane na Komisjach Rady, projekty uchwał w sprawach: 

- zmian w budżecie gminy Pabianice na 2017 rok , w której dokonuje się zmiany przeznaczenia 
funduszu sołeckiego sołectwa Wola Żytowska. 

-  zmieniająca Uchwałę Nr XXXXIII/348/2017 Rady Gminy Pabianice z dnia 24 kwietnia 2017 
w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiary godzin 
pracy dydaktycznej, wychowawczej i opiekuńczej nauczycielom, którym powierzono 
stanowisko kierownicze w szkołach publicznych prowadzonych przez Gminę  Pabianice. 
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Przewodniczący Rady wnioskował o zmianę kolejności realizacji punktów w porządku obrad 
w taki sposób, aby punkt 8 dot. prezentacji działalności stowarzyszeń Ochotniczych Straży 
Pożarnych w Gminie Pabianice realizowany był w 7 punkcie, natomiast temat dot. oceny 
funkcjonowania transportu zbiorowego na terenie gminy Pabianice w 8 punkcie. Wniosek ten 
przedstawił na prośbę przedstawicieli stowarzyszeń OSP.  

Innych wniosków nie zgłoszono.  

Przewodniczący poddał do głosowania pierwszy zgłoszony przez Wójta wniosek o 
wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 
Pabianice na 2017 r. , za którym Rada opowiedziała się w głosowaniu jednomyślnie.  

Za drugim wnioskiem o wprowadzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 
XXXXIII/348/2017 Rady Gminy Pabianice z dnia 24 kwietnia 2017 w sprawie zasad udzielania 
i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin pracy dydaktycznej, 
wychowawczej i opiekuńczej nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze w 
szkołach publicznych prowadzonych przez Gminę  Pabianice,  Rada również opowiedziała się 
w głosowaniu jednomyślnie. 

Za wnioskiem Przewodniczącego Rady o zamianę realizacji tematów z pkt 7 do  pkt 8 i 
odwrotnie Rada opowiedziała się jednomyślnie.  

Porządek obrad wraz ze zmianami został  podjęty jednomyślnie i przedkłada się następująco:  

 

1. Otwarcie obrad XL   sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z  XXXVIII i XXXIX  sesji Rady Gminy Pabianice. 

3. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

4. Informacja Przewodniczących o pracy Komisji między sesjami. 

5. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

6. Interpelacje, wnioski i  zapytania radnych. 

7. Prezentacja działalności stowarzyszeń Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Pabianice.  

8. Ocena funkcjonowania transportu zbiorowego na terenie Gminy Pabianice.  

9. Podjęcie uchwał: 

a/ zmian w budżecie gminy na 2017 r. – Uchwała Nr XL/A/2017 

b/ zmian w budżecie gminy na 2017 r. – Uchwała Nr XL/B/2017 

c/ zmian w budżecie gminy na 2017 r. – Uchwała Nr XL/C/2017 

d/ przyjęcie systemu uprawnień dla rodzin w ramach wsparcia dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi –Uchwała Nr XL/D/2017  
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e/ uchylenia Uchwały Nr XXXVI/311/2017 Rady Gminy Pabianice z dnia 27 lutego 2017 r. w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Pabianice – Uchwała Nr XL/E/2017  

f/ przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego – 

Uchwała Nr XL/F/2017 

g/ przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 

Pabianice – Uchwała Nr XL/G/2017  

h/ przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego – 

Uchwała Nr XL/H/2017  

i/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2017 r. – Uchwała Nr XL/I/2017 

j/  zmieniająca Uchwałę Nr XXXXIII/348/2017 Rady Gminy Pabianice z dnia 24 kwietnia 2017 
w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiary godzin 
pracy dydaktycznej, wychowawczej i opiekuńczej nauczycielom, którym powierzono 
stanowisko kierownicze w szkołach publicznych prowadzonych przez Gminę  Pabianice.- 
Uchwała Nr XL/J/2017 

k/ zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej uchwalonej Uchwałą Nr XXXIII/302/2016 Rady 

Gminy Pabianice z dnia 29 grudnia 2016r. - Uchwała Nr XL /K  /2017 

10. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. 

 

 Ad. pkt 4.  

 

Przewodniczący Komisji przedłożyli informację o pracy Komisji między sesjami.  

Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju m. Lubowicka poinformowała, że 
Komisja między sesjami odbyła 1 posiedzenie, na którym analizowała sprawozdanie z 
wykonania budżetu gminy za rok 2016, omówiła materiały na sesję Rady Gminy, wniosków 
nie wypracowała. 

Przewodniczący Komisji Samorządowo – Społecznej i Organizacyjnej J. Błoch poinformował, 
że Komisja odbyła 1 posiedzenie, na którym przyjęła informację o planowanych remontach w 
szkołach w ramach środków przyznanych w budżecie gminy, omówiła materiały na sesję. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska  poinformował, że Komisja, 
której przewodniczy również odbyła między sesjami 1 posiedzenie, na którym przyjęła 
informację w sprawie transportu zbiorowego funkcjonującego na terenie Gminy Pabianice, 
omówiła materiały na sesję Rady Gminy, wypracowała wniosek, który przedłoży w innym 
punkcie porządku obrad.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szafrański poinformował, że Komisja Rewizyjna 
odbyła 1 posiedzenie, na którym dokonała analizy sprawozdania z wykonania budżetu za 2016, 
opracowała wniosek do Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie absolutorium dla Wójta 
Gminy.  
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Do przedstawionych in formacji nie wniesiono uwag.  

 

Ad. pkt 5. 

 

Wójt przedstawił informację o pracy Urzędu Gminy w okresie między sesjami tj. 

24.04.2017 do 29.05.2017r.  

Informacja przedstawia się następująco: 

„INFORMACJA WÓJTA GMINY PABIANICE O PRACY MIĘDZY SESJAMI 

W zakresie utrzymania dróg gminnych 

1. Rozpoczęto wykonywanie remontów cząstkowych  w nawierzchniach 
asfaltowych dróg . W dniu dzisiejszym  nastąpi zakończenie wykonywania 
remontów  na części południowej gminy. Od  dnia 30.maja remonty będą 
wykonywane na części północnej gminy. 
 

2. W chwili obecnej jest wykonywana usługa profilowania dróg gruntowych przy 
użyciu równiarki samojezdnej.  

 
3. Podpisano umowę na wykonywanie usługi pielęgnacji drzew rosnących przy 

drogach gminnych na terenie gminy Pabianice. 
 

4. Trwa procedura wyłonienia wykonawcy usługi frezowania pni po wyciętych 
drzewach.   

 
5. Zakończono i odebrano roboty związane z wykonaniem odwodnienia ulicy Bacy 

w miejscowości Petrykozy z odprowadzeniem wód do rowu przy trasie  
S-14.  

 
6. Zakończono i odebrano  remont pobocza drogi  pod peron przystankowy w 

Pawlikowicach I przy pos. 73.  
 

7. Trwa  przebudowa ulicy Stadionowej i Złotej w miejscowości Piątkowisko. W 
chwili obecnej zakończono  roboty związane z budową kanalizacji deszczowej i 
budową chodników w ulicy Złotej oraz trwa ustawianie latarni ulicznych. 
Następnie  na ukończeniu są roboty związane z korytowaniem  i podbudową pod  
nawierzchnie asfaltową.  Również  w ulicy Stadionowej  na ukończeniu są  roboty 
związane z budową kanalizacji deszczowej  oraz w dużym stopniu 
zaawansowane roboty  związane z budową oświetlenia ulicznego. Termin 
zakończenia i odbioru inwestycji – 30 sierpnia 2017 r.    

 
8. Rozpoczęto wykaszanie poboczy dróg z odrostów i chwastów  przy użyciu kos 

spalinowych przez  2 robotników drogowych. Wykaszanie poboczy dróg przy 
użyciu kosiarki ciągnikowej nastąpi po zakupie nowej.  
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9. Udzielano odpowiedzi i wyjaśnień  na  pisma i wnioski  kierowane do Urzędu 
Gminy przez mieszkańców w  różnych sprawach. .  

 
10. Trwa kontynuowanie Zbierania  śmieci z pasa drogowego dróg gminnych na 

terenie Gminy Pabianice.  
 

11. Uzupełniano ubytki w nawierzchniach dróg  przy użyciu  takich materiałów jak  
kruszywo drogowe, destrukt asfaltowy oraz masy asfaltowej na zimno  z 
wykorzystaniem własnego ciągnika rolniczego i przyczepy ciągnikowej  oraz 
robotników drogowych  w następujących miejscowościach: 
- Piątkowisko, Żytowice. Szynkielew, Świątniki, Rydzyny. 

12. Uzgodniono  6  dokumentacji  projektowych  w zakresie prowadzenia robót  w 
pasie drogowym. i umieszczenia urządzeń nie związanych z funkcjonowaniem 
drogi. 

13. Wydano 5 decyzji na zajęcie pasa drogowego drogi publicznej  w związku  z 
umieszczeniem  urządzenia obcego nie związanego z funkcjonowaniem drogi.  

14. Zawarto 1  umowę o udostępnienie nieruchomości drogi wewnętrznej celem  
budowy przyłącza energetycznego i wodociągowego.  

15. Wykonywano inne  czynności  związane z  bieżącym utrzymaniem dróg na 
terenie gminy Pabianice oraz  wykonywano prace biurowe związane z 
funkcjonowaniem Referatu  Planowania  i Dróg  w  Urzędzie Gminy Pabianice.  

 
W zakresie gospodarki wodno-ściekowej 

 

W zakresie gospodarki wodno-ściekowej 

1. Wydano 10 szt.  warunków technicznych przyłączenia się do sieci wodociągowej 
(ogółem w roku 2017 - 50)  oraz 4 szt. warunków  przyłączenia się do sieci 
kanalizacji sanitarnej (ogółem w 2017 – 7) 

2. Trwają prace przygotowawcze pod inwestycje wodociągowe na terenie Gminy. 
 

W zakresie gospodarki nieruchomościami: 

1. Wydano 3 sztuki decyzji podziałowych  
2. Wydano.9 zawiadomień o nadaniu numeru posesji 
3. Zarejestrowano 20 aktów notarialnych 
4.  Sprawy różne 40  dot. rozgraniczeń, podziałów nieruchomości, zeznań świadków, 

uwłaszczeń 
5.   Wykonano 100 wypisów z rejestru gruntu do celów służbowych 
6.   Wykonano 12 wypisów z KW do celów służbowych 
 

W zakresie ochrony środowiska 

1. Wydano decyzję środowiskową dla inwestycji polegającej na ,, Budowie instalacji  
termicznej hydrolizy osadu z usuwaniem azotu i odzyskiem fosforu z odcieków na 
GOŚ - ŁAM.   

2. Wszczęto postępowanie w sprawie wydania decyzji środowiskowej dla 
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przedsięwzięcia polegającego na ,, Przebudowie dróg powiatowych w 
Rydzynach”. 

3. Wszczęto postępowanie w sprawie wydania decyzji środowiskowej dla 
przedsięwzięcia polegającego na ,,Budowie hali magazynowej we wsi 
Pawlikowice. 

4. Podano do publicznej wiadomości poprzez ogłoszenie w bip, na tablicy ogłoszeń 
w UG , oraz w Piątkowisku , zawiadomienia o wszczęciu przez Starostwo 
Powiatowe w Pabianicach postępowania o wydanie pozwolenia na budowę stacji 
bazowej telefonii  komórkowej na dz. nr 267/10 we wsi Piątkowisko.. 

 
W zakresie działalności gospodarczej i rolnictwa 

1. Przyjęto 21 wniosków o  wpisów  do Centralnej Ewidencji Działalności  
Gospodarczej, 
 

W zakresie gospodarki gruntami: 

1.       Wydano 32 decyzje w sprawie ustalenia opłaty adiacenckiej z tytułu 
wybudowania sieci  
          wodociągowej w Piątkowisku i Rydzynach 
 

W  zakresie gospodarowania odpadami komunalnymi 

1.    Przyjęto i wprowadzono do programu  30 deklaracji; 
2.    Zaksięgowano 23.256,60 zł.  (274 kartoteki ) z tytułu wpłat za  gospodarowanie   
       odpadami   komunalnymi;; 
3. Wszczęto 37 postępowań w sprawie określenia wysokości opłaty za  
       gospodarowanie odpadami komunalnymi  
4.    Sporządzono i wysłano 42 upomnienia; 
5.    Sporządzono  13  postanowień. 
6.    Przygotowano ofertę na zorganizowanie i obsługę objazdowej zbiórki odpadów  
       wielkogabarytowych z terenu gminy Pabianice , 
7.    Przygotowano  miesięczne sprawozdanie finansowe. 
8.    Przyjęto 116 petentów  
9.    Przyjęto 2 wnioski i sporządzono 2 umowy   o  udzieleniu dotacji z budżetu gminy 

na likwidację pokryć dachowych  zawierających azbest z budynków na terenie 
Gminy Pabianice 

 
W zakresie oświaty, kultury i sportu  
 
1. W miesiącu kwiecień 2017 r. z usług opiekunów dziennych zatrudnionych przez 

gminę korzystało dziesięcioro dzieci. Jest to maksymalna liczba dzieci, jaka może 
być objęta opieką. Koszty z tym związane, ponoszone przez gminę wyniosły w tym 
miesiącu 9 414 zł.  
 

2. Kuratorium Oświaty w Łodzi przesłało prośbę o dokonanie oceny pracy dyr. Alicji 
Wójcikowskiej w celu przedłużenia powierzenia na stanowisku do 31 sierpnia 2019 
r. 
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3. Arkusze organizacyjne zostały zaopiniowane przez Kuratorium Oświaty w Łodzi i 

dołączone do dokumentacji gminnej. 
 
4. Szkoła w Petrykozach przekazała 3 wnioski o przyznanie nagrody Łódzkiego 

Kuratora Oświaty dla nauczycieli za szczególne osiągnięcia dydaktyczne, 
wychowawcze i opiekuńcze. 

Wykorzystanie świetlic wiejskich z terenu Gminy Pabianice w maju 2017 r. 

1. Świetlica wiejska w Koninie 

• Spotkania organizacji społecznych działających na terenie sołectwa : Stowarzyszenia Carpe 

Diem, OSP w Koninie, 

• 27.05.2017 r. spotkanie z młodzieżą z MDP – szkolenie medyczne z Ochotniczym Sztabem 

Medycznym  

• Wynajem sali na potrzeby organizacji imprez prywatnych: 12-15.05; 18-23.05; 25.05; 26-

29.05. 2017 r.  

2. Świetlica wiejska w Jadwininie 

• spotkanie organizacji społecznych działających na terenie sołectwa ( Rada sołecka); 

• wynajem sali na potrzeby organizacji imprez prywatnych : 05-08.05; 12-15.05; 19-22.05; 26-

29.05; 

3. Świetlica wiejska w Hermanowie 

• udostępnienie mieszkańcom popołudniami świetlicy ( wspólne gry  bilard, tenis stołowy); 

• wynajem na potrzeby organizacji imprez prywatnych ( 28.04-01.05.2017 r) 

4. Dom Ludowy w Bychlewie 

• wt,czw. 16.00-21.00 – zajęcia z kapelą oraz ZPIT „ Bychlewianka” 

• spotkania organizacji społecznych działających na terenie sołectwa KGW w Bychlewie, 

Stowarzyszenia „Folklor ma sens” 

• wynajem sali na potrzeby organizacji imprez prywatnych ( 12-15.05; 26-29.05.2017); 

5. Obiekt sportowy w Bychlewie 

•  spotkanie organizacyjne klubu sportowego LKS „ Jutrzenka” Bychlew; 

• treningi pn-pt 15.45 -20.30 ( drużyn młodzieżowych oraz drużyny seniorów) 

• wynajem sali na potrzeby organizacji imprez prywatnych ( 12-15.05, 04-08.2017 r.) 

6. Świetlica wiejska w Woli Żytowskiej 
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• w pon/śr/pt w godz. 18.15-20.15 Aerobik / Gimnastyka ogólnorozwojowa 

• pn/śr/pt -  godz.15.30 – 20.30 Świetlica ogólnodostępna dla mieszkańców gminy 

• spotkania organizacji społecznych działających na terenie sołectwa (KGW) 

7. Obiekt sportowy w Piątkowisku 

• Spotkanie organizacyjne LKS „ Orzeł” Piątkowisko, 

• Pn-pt 16.00-20.00 treningi drużyn młodzieżowych oraz drużyny seniorów, 

• wynajem na potrzeby organizacji imprez prywatnych ( 5-8.05, 12-15.05, 19-22.05, 26-

29.05.2017 r.) 

 

8. W dniu 15.05.2017 r. Wójt Gminy Pabianice ogłosił otwarty konkurs na wsparcie 
realizacji' 

zadania publicznego „Promocja kultury regionalnej poprzez organizację imprez 
folklorystycznych ” 

1) W otwartym  konkursie podmiotami uprawnionymi do złożenia ofert są 
organizacje pozarządowe  w rozumieniu art.3, ust.2 oraz podmioty wymienione 
w art. 3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 
publicznego i wolontariacie ( tekst jednolity Dz. U. Z 2016 r., poz 1817), które 
prowadzą działalność statutową w zakresie upowszechniania i promocji kultury 
ludowej. 

2)  Rodzaj zadań: 
• imprezy kulturalne 
• imprezy plenerowe 
• festiwale folklorystyczne 
• przeglądy folklorystyczne o zasięgu terytorialnym obejmującym co najmniej 

powiat pabianicki 
Wysokość środków publicznych przeznaczona na realizację zadania – 25 000 zł. 

Ostateczny termin składania ofert- 6 czerwca godz. 14.00 

 

W dniu 15.05 oraz 24.05.2017 r. odbyły się posiedzenia komisji ds. oceny formalnej i 
merytorycznej ofert złożonych w ramach otwartego konkursu ofert „ Organizacja 
wypoczynku letniego dzieci i młodzieży w 2017 r. „  

w załączeniu wykaz form wypoczynku ( organizator, miejsce realizacji oraz kwota 
przyznana kwota dotacji). 

Pozyskiwanie środków zewnętrznych:  
 



9 
 

1. Projekt "Gmina Pabianice zapewnia dobrą jakość edukacji w Szkole 
Podstawowej w Bychlewie"  
 
- uzyskiwanie interpretacji i odpowiedzi na pytania personelu projektu od Opiekuna 
projektu z Urzędu Marszałkowskiego  
- prowadzenie bazy monitorowania uczestników projektu w systemie informatycznym  
- przeprowadzenie przetargu na doposażenie szkoły - pierwszy przetarg został 
rozstrzygnięty, umowę podpisano jedynie w zakresie wyposażenia sali integracji 
sensorycznej, pozostałe części stały się przedmiotem zamówienia ponowionego 
przetargu. Obecnie trwa procedura gromadzenia dokumentacji od oferentów i ocena 
zgodności ofert z opisem przedmiotu zamówienia. Dostawa planowana jest w lipcu 
b.r.  
- uzyskano zgodę Urzędu Marszałkowskiego na zmiany aktualizacyjne we wniosku,  
- realizowane są zajęcia dodatkowe dla dzieci: język niemiecki, przyroda w tym moduł 
matematyczny, informatyka, wyjazdy na basen,  
- trwa przygotowanie danych do wniosku o płatność.  
 
2. Projekt "Gmina Pabianice wspiera rodziców dzieci do lat 3 w powrocie do 
pracy"  
- po konsultacji z Urzędem Marszałkowskim dokonano przesunięcia terminu realizacji 
projektu w oczekiwaniu na interpretacje prawne dotyczące możliwości wykorzystania 
pomieszczeń w budynku OSP w Piątkowisku na lokal dla opiekunów dziennych.  
3. Ukończono kolejny numer "Naszej Gminy Pabianice"  
4. Przeprowadzono analizę potrzeb w zakresie budowy placów zabaw na terenie 
Gminy w ramach dofinansowania z PROW, dokonano wizji lokalnej placów, 
rozpoczęto przygotowanie wniosku o dofinansowanie w ramach konkursu 
ogłoszonego przez LGD w tym rozeznanie cenowe na wyposażenie. Ponadto 
przeanalizowano ofertę Munster Development w zakresie działki w Bychlewie, którą 
obecny właściciel chce przeznaczyć pod siłownię plenerową.  
5. W ramach zadań koordynatora ZIT:  
- Dokonano korekty fisz projektowych złożonych do Strategii Rozwoju Łódzkiego 
Obszaru Metropolitalnego na termomodernizację SP w Pawlikowicach, Przedszkola w 
Żytowicach i przebudowy Domu Ludowego w Bychlewie na potrzeby GOK.  
- skonsultowano propozycję szkoleń na rzecz członków SŁOM.  
 
6. Wspierano akcję informowania o głosowaniu na dwie inicjatywy zgłoszone do 
Fundacji Aviva przez organizacje pozarządowe z terenu Gminy tj. druk plakatów, 
informowanie poprzez profil FB i osobiście. 
 
Po informacji Wójta głos zabrał radny Ł. Drewniak, który poprosił o wyjaśnienie do punktu, 
„pozyskiwanie środków”, w którym  Wójt przedstawiał, że dokonuje analizy oferty w zakresie 
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działki w Bychlewie, którą właściciel chce przeznaczyć pod siłownię plenerową,  radny prosił  
o szerszą informację w tej kwestii.  

Wójt udzielił odpowiedzi, że przedłoży ją  na przyszłą sesję.  

Radny A. Skawiński informował, że nie otrzymał odpowiedzi na zapytania z poprzednich sesji 
w kwestiach dot. programów do wymiany kotłów, pieców i programów odnawialnych źródeł 
energii na prywatnych posesjach.   

Paza tym stwierdził, ze nadal nie ma odpowiedzi w sprawie dot. niedoszłej  adopcji  psów dla 
osoby która o nią wystąpiła.  

Wójt poinformował, że poprosi na sesję Kierownika S. Izbickiego, aby sprawy te wyjaśnił, 
powiedział także, ze przebywał na urlopie wypoczynkowym i niektóre sprawy być może 
umknęły jego uwadze.  

Innych spraw nie zgłoszono.  

 

Ad. pkt 6. 

 

Interpelacji nie zgłoszono.  

 

Radny Ł. Drewniak zgłosił wniosek o pilną wycinkę traw w obrębie skrzyżowań dróg na terenie 
gminy, a także wycięcie zakrzaczeń przy wyjeździe z drogi tzw. Górki Poduchownej. 

Radny K. Kowalski zabierając głos w nawiązaniu do wniosków z zebrania wiejskiego w 
miejscowości Rydzyny dot. hałasu emitowanego z drogi  S-8 pytał, pytał czy Urząd Gminy 
zamierza coś w tym zakresie zadziałać, czy wnioski odrzucić.  

Przewodniczący Rady M. Muszczak poinformował, że między sesjami do biura rady nie 
wpłynęła żadna interpelacja. Wpłynęła natomiast do wiadomości radnego A. Skawińskiego 
odpowiedź na skargę złożoną  w związku   z nie wydaniem psów ze schroniska do adopcji dla 
zainteresowanej osoby.  

Pracownik biura rady poinformowała, że odpowiedź ta wpłynęła jedynie do biura rady,  z 
informacji Kierownika pozyskała wiedzę, że została ona wysłana do osoby zainteresowanej 
listownie, do radnego natomiast za pośrednictwem poczty elektronicznej, być może  radny nie 
otrzymał jej z uwagi na zaistniały u niego problem  ze skrzynką odbiorczą.  

Więcej spraw w tym punkcie nie zgłoszono.  

 

Ad. pkt 7. 

 
Prezentacji działalności stowarzyszeń Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Pabianice 
dokonała Pani Maria Kopczewska, która podziękowała za zaproszenie, przedstawiła swoich 
współtowarzyszy, tj. Pana Zdzisława Bikiewicza i Pana Jana Dreslera, a następnie przeszła do 
prezentacji. Krótko przedstawiła następujące zagadnienia: 

• podstawy prawne działania OSP, 
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• cele i zadania OSP, 
• jednostki funkcjonujące na terenie gminy Pabianice, 
• ilość członków, 
• działalność Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych i konkurs: „Młodzież zapobiega 

pożarom”, 
• działalność podejmowana w ostatnich latach przez jednostki, 
• wyposażenie jednostek, 
• ilość wyjazdów. 

 
Dokładna informacja obejmująca powyższe zagadnienia stanowi zał. nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady podziękował za przybycie i przedstawienie powyższej informacji. 
 
 
Ad. pkt 8. 

 
Wójt przedstawił informację nt. transportu zbiorowego na terenie gminy, co stanowi zał. nr 4 
do protokołu. Po jej przedstawieniu dodał, że był to również temat Komisji Gospodarczo-
Finansowej, gdzie postawiony został wniosek. 
 
W tym miejscu Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska poinformował, 
że  Komisja postawiła wniosek o ponowne zajęcie się tematem w miesiącu sierpniu w zakresie 
obłożenia poszczególnych kursów na podstawie wydruków z kasy fiskalnej biorąc pod uwagę 
poprzedni miesiąc, tj. lipiec. Uzasadnieniem dla takiego wniosku jest wysokość wydatków na 
transport zbiorowy. 
 
Innych głosów nie było. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił 10 min przerwy. 
 
 
Ad. pkt 9. 

 
Po przerwie na sali obrad obecnych było 13 radnych. 
 
W-ce Przewodnicząca Rady przedstawiła projekty uchwał od nr XL/A/2017 do XL/K/2017, co 
stanowi zał. od nr 5 do nr 15. 
 
Do projektu o nr roboczym XL/A/2017 uwagę zgłosił Przewodniczący Komisji Gospodarczo-
Finansowej M. Gryska, który poinformował, że Komisja postawiła wniosek o  wykreślenie z 
projektu uchwały zadania pn.: „Projekt modernizacji drogi w Górce Pabianickiej (tzw. Górce 
Poduchownej)” w kwocie 70 tys. zł oraz wnioskowała do Wójta o przygotowanie koncepcji 
naprawy drogi przez Górkę Pabianicką tzw. Poduchowną i przedstawienie jej na posiedzeniu 
Komisji Gospodarczo-Finansowej w dniu 1.06.2017r. 
 
W związku z powyższym radny Ł. Drewniak zapytał Wójta, czy są jakieś wnioski z wyjazdu 
inspektora H. Madejskiego i projektanta na drogę w Górce Pabianickiej tzw. Poduchowną, jaki 
miał się odbyć w piątek. 
 
Wójt odpowiedział, że w obecnej chwili nie jest w stanie przekazać takich wniosków, ponieważ 
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wyjazd dotyczył również innych dróg na terenie gminy. Taka informacja zostanie przekazana 
na zaplanowanym posiedzeniu Komisji Gospodarczo-Finansowej. 
 
Innych uwag, ani pytań nie było. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o wykreślenie z projektu uchwały zadania 
pn.: „Projekt modernizacji drogi w Górce Pabianickiej (tzw. Górce Poduchownej)” w kwocie 
70 tys. zł. Za wnioskiem opowiedziało się 10 radnych, przy 3 głosach wstrzymujących. 
 
W związku z powyższymi zmianami zmianie ulegną kwoty wskazane w projekcie uchwały i 
jej załącznikach. Skarbnik wskazała, że będą one następujące: 
1. w §2 projektu zmianie ulegnie kwota. Zamiast kwoty 176.000 zł będzie 106.000 zł; 
2. w zał. nr 1 do projektu uchwały, w dziale 600 i rozdziale 60016 zamiast kwoty 150.000 zł 
będzie kwota 80.000 zł oraz wykreślić zadanie: „Projekt modernizacji drogi w Górce 
Pabianickiej (tzw. Górce Poduchownej)” w kwocie 70 tys. zł; 
3. w zał. nr 2 do projektu uchwały, w rozdziale 60016 wykreślić pkt 16 „Projekt modernizacji 
drogi w Górce Pabianickiej (tzw. Górce Poduchownej)” w kwocie 70 tys. zł; 
4. w zał. nr 3 do projektu uchwały, w tabeli: „przychody ogółem” zmienić kwotę na kwotę: 6 
828 595,90 zł, w tabeli: „§957 – nadwyżki z lat ubiegłych” i tabeli: „z przeznaczeniem na 
pokrycie deficytu budżetowego” zmienić kwotę na kwotę: 2 662 908,88 zł. 
 
Uwag do powyższego nie było. 
 
Pytanie do projektu zadał jeszcze radny A. Skawiński. Radny chciał wiedzieć, czy kwota 
wskazana w projekcie wystarczy na zakup kosiarki, czy było rozeznanie cenowe w tej sprawie. 
 
Wójt odpowiedział, że kwota wskazywana w projekcie uchwały będzie wystarczająca. 
 
Innych uwag do projektu nie zgłaszano. 
 
Podczas głosowania nad projektem w sesji uczestniczyło 14 radnych. 
 
Za przyjęciem uchwały Nr XL/352/2017 opowiedziało się 11 radnych, przy 3 głosach 
wstrzymujących. 
 
Uwag, ani pytań nie było do projektów od nr roboczego XL/B/2017 do XL/D/2017. W związku 
z powyższym uchwały o Nr odpowiednio XL/353/2017, XL/354/2017 i XL/355/2017 zostały 
przyjęte w głosowaniu przeprowadzonym odrębnie nad każdą z nich, jednomyślnie. 
 
Do projektu uchwały o nr roboczym XL/E/2017 pytanie zgłosił radny Ł. Drewniak. Radny 
zauważył, że w uzasadnieniu do projektu uchwały wskazuje się, że uchylenie tej uchwały i 
podjęcie nowej jak gdyby nie wpływa na te uchwały, które były podejmowane wstecznie do 
planu miejscowego. W związku z tym radny pytał, na jakim etapie znajduje się wybór 
wykonawcy tych planów miejscowych dla tych terenów, które były podjęte w lutym. 
 
Wójt odpowiedział, że 1.06 br. na posiedzeniu Komisji przedstawi procedurę. Przyznał, że od 
lutego nie było realizacji podjętych uchwał. 
Radny pytał o przyczynę takiego stanu. 
 
Wójt uzasadnił to zmianą pracownika na stanowisku ds. planowania przestrzennego. Inspektor 
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A. Krepski odszedł na emeryturę. Obecnie znajduje się w urzędzie w celu wdrożenia nowego 
pracownika w obowiązki. 
 
Odpowiedź Wójta nie była satysfakcjonująca dla radnego. Uważał takie działanie za 
zaniedbanie. 
 
Własną opinię w temacie poruszonym powyżej wyraził również radny A. Skawiński. Uważał, 
że Wójt nie panuje nad Urzędem, że wyjaśnień powinien udzielić właściwy w sprawie 
pracownik. 
 
Radny Ł. Drewniak ponownie negatywnie ocenił działania Wójta i rozciągniętą w czasie 
procedurę związaną z realizacją podjętych już uchwał. 
 
Wójt ponownie odpowiedział, że wyjaśnień udzieli na posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący zauważył, że w dniu dzisiejszym Wójt nie udzieli odpowiedzi. 
 
Radny A. Skawiński upierał się, że wyjaśnienia powinny być udzielone dzisiaj, ponieważ 
uchwała będzie również głosowana w dniu dzisiejszym. 
 
Przewodniczący rozumiał argumentację radnego, ale zauważył, że projekty uchwał były 
procedowane na posiedzeniach Komisji Rady Gminy Pabianice, dlatego każdy ma świadomość 
i wiedzę nt. tych projektów. Po wymianie powyższych argumentów zakończył dyskusję. 
 
Za przyjęciem uchwały Nr XL/356/2017 opowiedziało się 11 radnych, przy 3 głosach przeciw. 
 
Radni nie zgłaszali pytań do projektów od nr roboczego XL/F/2017 do XL/K/2017. Jedynie 
Skarbnik zauważyła, że Wieloletnia Prognoza Finansowa, której zmiana przyjmowana będzie 
w projekcie o nr roboczym XL/K/2017, uwzględnia wykreślenie z uchwały Nr  XL/352/2017 
zadania: „Projekt modernizacji drogi w Górce Pabianickiej (tzw. Górce Poduchownej)” w 
kwocie 70 tys. zł. 
 
Innych uwag nie było. 
 
W związku z powyższym uchwały o Nr odpowiednio XL/357/2017, XL/358/2017, 
XL/359/2017, XL/360/2017, XL/361/2017 i XL/362/2017 zostały przyjęte w głosowaniu 
przeprowadzonym odrębnie nad każdą z nich, jednomyślnie. 
 
 
Ad. pkt 10. 

 
W ramach odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski Kierownik S. Izbicki udzielił 
odpowiedzi radnemu A. Skawińskiego na jego zapytanie o to, czy gmina planuje wprowadzić 
program dofinansowywania wymiany źródeł ciepła. Kierownik zauważył, że odpowiedź była 
udzielona, że gmina planuje stworzenie takiego programu oraz, że jest prowadzona analiza 
możliwości takiego programu. W obecnej chwili Kierownik uszczegółowił swoją odpowiedź 
stwierdzając, że analizie podlegają takie elementy jak: sposób i źródła finansowania takiego 
programu, czy finansowana będzie wymiana wszystkich źródeł ciepła, czy tylko wymiana 
starych węglowych kotłów na nowe kotły piątej generacji oraz sposób składania wniosków 
przez mieszkańców. Krótko omówił problemy pojawiające się w związku z przedstawionymi 
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zagadnieniami. Dodał, że gdy będzie już gotowy program, to jak zwykle na posiedzeniach 
Komisji zostanie on przedstawiony i poddany analizie. W obecnej chwili pozyskanie funduszy 
zewnętrznych jest ograniczone ze względu na brak wdrożenia programu przez Narodowy 
Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz niezakończenie pierwszego etapu 
weryfikacji wniosków przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Łodzi. Program ma być realizowany w latach 2018-2019, więc jest jeszcze czas by go 
wprowadzić. 
 
Radny A. Skawiński zwrócił uwagę, że nie widzi nic niewłaściwego w dopytywaniu na czym 
ma polegać analiza Urzędu. Wyjaśnił, że również w Regionalnych Programach Operacyjnych 
było działanie polegające na odnawialnych źródłach energii, w instalacjach Prosumenckich. 
 
Kierownik przypomniał radnemu, że gmina Pabianice weszła w Zintegrowane Inwestycje 
Terytorialne, a także były prowadzone ankiety wśród mieszkańców, ale zainteresowanie było 
niewielkie. 
 
Mimo powyższego twierdzenia Kierownika radny poinformował, że mieszkańcy pytali go o 
taki program, był również świadkiem takiego zapytania w Urzędzie Gminy. Stąd jego 
szczególne zainteresowanie tematem. Wyraził przy tym ubolewanie, że Wójt nie był w stanie 
odpowiedzieć na jego pytanie w tym temacie. 
 
W tym miejscu pytanie zadała radna A. Marciniak. Radna chciała wiedzieć jak się sprawdzają 
pompy ciepła znajdujące się w świetlicy wiejskiej w Woli Żytowskiej. 
 
Kierownik S. Izbicki odpowiedział, że nie przebywa tam na co dzień, jednak jak do tej pory nie 
było żadnych skarg od mieszkańców. W zakresie zużycia energii -  zużycie jest takie jak w 
innych tego typu obiektach. 
 
Innych uwag w tym temacie nie było. 
 
 
Ad. pkt 11. 

 
W wolnych wnioskach i sprawach różnych jako pierwszy głos zabrał radny A. Skawiński, który 
w swej wypowiedzi odniósł się do kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi 
przeprowadzonej w ubiegłym roku oraz jej wystąpienia pokontrolnego. Zarzucił Wójtowi, a 
także Przewodniczącemu Rady i Komisji Rewizyjnej, że mimo iż wystąpienie trafiło do tych 
osób, to nie zostało przedstawione Radzie, czy Komisji Rewizyjnej. W związku z powyższym 
negatywnie odniósł się do postawy Wójta, pracy Urzędu oraz jego pracowników. Przedstawił 
również zarzuty RIO zawarte w wystąpieniu pokontrolnym, co stanowi zał. nr 16 do protokołu. 
Poinformował również, że posiada kopie wystąpienia dla osób zainteresowanych. 
 
Do powyższego nie wnoszono uwag. 
 
W drugiej kolejności radna D. Szczesik zapytała, kiedy planowana jest zbiórka odpadów 
wielkogabarytowych. 
 
Kierownik S. Izbicki odpowiedział, że jest ogłoszenie. Urząd czeka na oferty. Maksymalny 
termin zbiórki ustalono w zamówieniu do września. 
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W związku z powyższą informacją pojawiły się głosy, że zbiórka miała być przeprowadzona 
wiosną. 
 
W dalszej kolejności głos zabrał sołtys wsi Świątniki G. Antoniewski, który zauważył, że na 
drodze od skrzyżowania z dk nr 71 w Górce Pabianickiej w stronę kościoła posadzone są 
drzewa. Niestety zostały one posadzone na głównych zbieraczach wody z melioracji. Gdy 
drzewa się rozrosną, to woda zacznie zalewać pola. Drugą sprawę jaką poruszył były barierki 
oddzielające chodnik od jezdni na wskazanej powyżej drodze. Powodują zagrożenie dla 
bezpieczeństwa, ponieważ maszyny rolnicze nie mogą się wyminąć na zakręcie drogi. 
 
Inną kwestię poruszył radny K. Kowalski. Radny pytał o zmiany, jakie mają zajść w gospodarce 
odpadami od lipca br. Podobno ma być dodatkowy pojemnik. 
 
Kierownik S. Izbicki wyjaśnił, że wszystkie terminy określone w ustawie są tak ustalone, 
ponieważ gminy zawierały umowy na odbiór odpadów w różny sposób. W związku z tym, 
dopóki obowiązuje umowa, to zasady pozostają bez zmian. Gmina Pabianice ma umowę 
obowiązującą do końca bieżącego roku. Dopiero nowy przetarg będzie ogłoszony na nowych 
zasadach. 
 
Innych wniosków, czy spraw nie zgłaszano. 
 
Na zakończenie sołtysi wsi Rydzyny i Terenin ogłosiły, że w sołectwach odbędą się spotkania 
integracyjne. Sołtys K. Helbik zapraszała do Rydzyn na Dzień Dziecka w dniu 17 czerwca br. 
na godz. 15:00, a sołtys J. Jurek do Terenina, w najbliższą sobotę również na godzinę 15:00, na 
piknik. 
 
Innych ogłoszeń nie było. 
 
 
Ad. pkt 12. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Pabianice zakończył XL sesję Rady Gminy Pabianice. 
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